
- - - - - - - - -

BEFORE THE 
MILITARY COMMISSION 

convene4 by the 
COMMANDING GENEJUL 

United States Army Forces 
\Vestern Paci.tic 

UNiTED STATES QF AMERICA ) 
) . 

-vs- ) "POBLJC TRIAL 
) 

TOMOYUKI .YAMASHITA )
·- ) 

~ 

High Commissioner's Residence, 
Manila ·, P. I. 
29 N6vember 1945 

Met, pursuant to adjournment, at 0830 hours. 

MEMBERS OF MILITARY COMMISSION: 

MAJOR GENERAL RUSSEL B. REYNOLDS, Presiding Officer 
and Law Member 

MAJOR GENERAL LEO PQNOVAN 
MAJOR GENERAL JAMES A. LmTER 
BRIGADIER GENERAL MORRIS C. HANDWERK 
BRIGADIER GENERAL EGBERT F. BULLENE 

APPEARANCES: -
(Same as he~etofore rioted) 

REPORTED -BY: 

E. D. CONKLIN 
L~ H. WINTER 
M. M. RACKi.IN • 

,, , 

-
.... 

http:RACKi.IN


l!i~~l 

\. 
~ITNESSF§ 

DIRECT CROSS REDIRECT · RECROSS 

· Tomoyuk1 Yamasni ta 3549 -3559 

I 

•I I T . 



' · 

\ 

GENERAL REYNOLDS: The Commission 1s in session. 

You may proceed. 

MAJOR KERR: Sir,- all members of the . Commis1ion, the 
J 

Accused..· and Defense Counsel are present. 

GENERAL REYNOLDS: The ·; Defense may proceed. 

TOMOYUKI ·YAMASHITA 

the witness on the ·stand at the time or adjournment, ha.ving 

been previou~ly duly sworn, was .examined and further 

testified as follows· through InterpretemMajor Pratt, 

Sergeant 01.shi and Sergeant Y~j1ma: 
., 

DIRECT EXAMINATION ' (Continued) 

COLONEL CLARKE: ' Will you read the last question, 

please. 

GENERAL REYNOLI?S: Read the last six que-stions'. 

REPORTER WINTER: "Q Did you receive any reports 

relating to guerrill~ activities? 

"A .Yes. 

"Q What. was the nature of the .report? 

"A After the American landings · on Leyte, the 

guerrilla a'.ctions increased more and more and_ it became so 

that they interfered with military .operations at quite a 

few places • 

. "Q Did you issue any or ders or take any action 

relating to guerrilla ·activities? 

"A · On October 11 of last yeer, at a con~erence w1 th 

the chief of staff, we d1scussed this matter, and I said 

t hat armed guerrillas, those guerrillas carrying w~a_pons, 

must be suppressed by means of military ~ction • 
• 



·"Q Did you issue an order to that effect? 

"A Yes, 1 I i~ sued an order for the suppression of 

ar med bandits. 
;i 

· "Q You stated .that -at a c~nference you spoke of 
~ 

_this Illatter to the chief of staff, or the cniefs of staff? 

Which? 

11A · This was a conference of the chiefs of sta,ff of 

all the units. 

"Q I am going to read from Prosecution's Exhibit 4 
' 

a paragraph, and this paragraph appears in Advatis 

Translation No. 50, dated 28 JanUary 1945, of a docume~t 

entitled 'Philippine Operation Plan f ummary,' dated 11 

October 1944. The paragraph is number 5 on page 4 of the 

document. 

"After I read it, I want you to tell me whether or 

not that 1s the order referred to by you. 

11 'In view of the special characteristics of the 

Philippine operation, subversive ac_t1vi ties of tie residents 

and · attacks in our rear by airborne raiding forces must be 

considered. In order to a.void mistakes in conducting the 

operations, take p~ecautions against armed &uerril~as, 

subjugate them quickly, and put a stop to their ·act.ivities.' . . . 

"A . This is a . summar.y of the methods of operations 

to b~ used, which I gave to the assembled chiefs of staff 

on October 11. 11 

Q (By Colonel Clarke) Did you issue any order or did 

you authorize the killing _of noncombatant civilians? 

A (Thr.oug-h Interpreter Pratt) Absolutely not. 

Q Did you receive a report from any source to the 
r-



etf'ect that ·-.-non::ombatant civilians were being killed by 

Japanes~ troops? 

A ) never received ~suc:h a report trom anyplace • 

..· Q· What was your policy regarding . the relationship· that 

' should be· carried out between the Japaneee troops and 

Fil-ipi_no civiiian1? 

A Since we were allied ~1th the Philippines, I said · 
. 

that we should maintain close relationships with them and 

cooperate with them. 
I 

Q Did you communicate your policy to your subordinate 

commanders? 

A Yes. Soon after ~Y arrival I held a meeting of 

the chiefs of statrs of' the various units or a person taking 
I 

their place, their representative, and during ·this meeting 

we talked over oper~tiona:1 procedures an~ this subject came 

up and we talked it over. I to~d them to th_ink this matter 

~ver and to h~ndle the. Fili°pinos carefully, to cooperate 

with them and to get as much cooperation as possible from . . 

the Filipino' people. Again at a later date ·I gave the 

instructions to the commanding officers of the various units 

·· under me. 

Q Did you or~er or did you authorize the mll1tary 

polic& of the Philippine Islands to employ methods of 
,... 

torture tn order to extract information from any P.ersons? 

A Absolutely not. 
. \

Q ~id ' you receive any reports from any sourc~ whatsoever 

that. the military police were· using methods of torture for 

thi.s purpose? 

A I did not receive such a report --rrom anywtiere • 

... 
• 



Q Did you ever order or authorize the military police 

to execute susp~cted guerrillas? 

~ A Absolutely not. 
~ 

Q Did you eve.r receive ~ -repor·t from any source 

whatsoever that the military police were executing suspected -

: · guerrillas? • 

f. No. 

Q Did you send a letter of commendation of any nature 

to the military police? 

INTERPHETER PRATT: Will you read the question? -

(Question read) 

A I sent a letter of praise once. 

Q (By Colonel Clarke-) Why was this letter sent? 

A As I remember it, it was in the middle of November 

of 1944, and at that time there were some explosiye~ found 

under the floor of the officers' mess at my headquarters 

at Fort McKinley. The first reason was that they discovered 

this matter beforehe.nd and prev~nted any serious _damage. 

Secondly, some entrenchments containing a light 

machine gun, h~nd grenades and a radio set were found or 

discovered in a small hill betwe_en Fort lw!cKinley and Nielson 

Field. In the T'own of Pasig, _just below Fort Mc~inley, 
...· . · 

there _was the report that the g~errillas w~re active in 

thi's vicinity and the MP's were sent down there to suppress 

them and they found in a bamboo grove outside of town about 

100 rifles and a large quantity of hand grenades. There 

were also other places where they found hidden weapons. 

·Since these things took place in and around my 

headquarters .they were very dang~rous. Consequently, I sent 
. ' 
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a letter of commendation because they, by means of their .. . •.. 

· · investigations, eve·rything went well and damage was prevented. 

_Q To whom was this letter directed? 

A· Th~ Lu·zon Military Pol'ice unit. 

Q. And was that Luton Military _Police unit the h~ad-

quar~eis of .all military police detachment,? 

A Ye1. 

Q Did you· ever meet General ·Ricarte? 

A Yes. 

, Q How many times did you meet <;}eneral Ricarte?_ 

A .Three times. 

Q When and under what circum1tances did you meet 

General Ricarte three times? 

A The first time, I believe, it was November 19th and 

I was invited to Malacanan. I was introduced to quite a 

number of people and General Ricarte was one of them and I 

greeted him. 

The second ti-me was at my headquarters at Fort 

McKinley, and General Ricarte, Mr. Ramos, and Doctor Duran 

came together with three interpreters. 

At this · time _they came to inform me the t they -.were 

organizing the Philippine Patri.otic League, which. was -a 
-
sort of .a spiritual movement. He said, ,,,,,ill you please 

,... 
permit. and . agree to the ~rganization of this Patriotic 

League? 11 

On the 10th of Dec::.ember -- on the 8th of December 

there was a meeting for the opening of the Patriotic League, 
.... 

which was held on _the south -_s-ide of the Legislature Bui~~ing, 

on the terrace·, and at that time the Presi\ient and some of 
f, • --

' ' 



his ministers were tnere along with General Ricarte and 

Dqctor Duran and I met him there. Sine~ General Riearte 

was busy with other matters t only greeted him. 

r 

./ 

,-

• 

• 
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Q And was this organization, of which you have juat 

~poken, later ·tmown ~s the Mnkapil1? 

A I have heard that 1f you translate the Japanese 

word for "patriotic league" into Tagalog, it wou'ld be 

the same as "Ma)ta.p111." 

Q Di~ you, during t ~ese three occasions on which 

you met General R1carte, tell General Ricarte that you 

bed issued orders, or thnt you intended to iasue orders, 

·. for the ~xten:iination of the Philippine population? 

A I definitely did not sey anything to General 

Ricarte about -killing the Philippine population; and, if 
I 

you consider it f'rom a common-sense point~of vkw, the 
. . 

killing of thirty million Filipinos is an unthinkable 

matter. 

Q Did you, in eny written communications to General 

Ricarte, state .that you had issued orders or intended 
r 

to issue to the same effect? 

A I nbsolutely did not write ~~ch n thing to Genorel 

Ricarte. 

Q Did you ever issue such an order? 

A I have never issued such an order. 

Q Have the charges in tpis case been fl.1,lly cJCplained 

to you in Japanese, and do you urlderstnnd them? 

A I received such an explanntion., . . 

Q And were the various atrocities ns _listed in the 

Bi~l of Particulars explained to you in Japanese? 

• MAJOR PRATT: Will yoll repeat the question, 

/~ease? . 

(Question read.) 

• 
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A (Through Majo}Pratt) .They were expla1ned fully. 

Q (By Colonel Clerke) And has the testimony of all 
\ . 

the .wi_tnesses who appeared on the stand elating to 

these . charges been explained to you in Japanese, and do 

you understand it? 

A· I understand the general i mport of everything_that 

was sriid before the court, through _an interpreter • . 

Q Did you ever is.sue any order directing that any of 

these ntrocities bo committed? 

A I definitely d_id not order these things. 

Q Did you ever receive nny r eport, from any source 
., 

whatsoever, that any of these atrocities had been com-

mitted? 

A No. The first time that I heard about thee was 

when I got the charges at Now Bilibid Prison, and I was 

very surprised • . 

Q Did you he~r of any ntrocity lmown as the Spanish 

protest to Tokyo? 

. MAJOR PRATT: Will you r ead the question, please? 

(Question read.) 

COLONEL . CLARKE:· May I chmge tha t from "atrocity" 

to "any protest concerning tree.tment of _Spanish citizons 

in Mcnil~"? 

. GENERAL REYNOLDS: You had better restate tho whole 

question. 

Q (By Colonel Clarko) Did you henr of nny protest 

hnving been L"W.de to Tokyo concerning the treatment of 

Spanish citizens in Manila.? 

A (Through Major Pratt) l received ~n order from 
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Tokyo·, in the fi~ t p~t ot April, thl'ough the -Southern 

Army, to investignte whether or not the Filipinos were 
I \ • • 

-~e1ng treated fairly, and to report this tact immediately. 

Q Did that r port refer to the Filipinos or to the 

Spanish? 

A Spanish people. 

Q So that whe~ you .say that you hnd no· report 

of any of these incidents whatso·evor, you did ·not menn 

that you h~d not hea~d of the Spanish protest,. did you? 

A Whether or not this matter wns the fnct could not 

be determined, but since tho order crune from Tokyo I 

investign-ted it. 

(Mojor Pratt interrogated the witness further. ~ 

MAJOR PRATT: Mny I correct toot l ast answer, sir? 

GENERAL REYNOLDS: You may. 

MAJOR PRATT: "Tho instructions ·troc Tokyo were to 

investigate o.nd r eport on this ~ tter as to whether they 

had occurred or .not, nnd as to whether or not they were 

actunl facts I do not know. It is n natter of ,;1hich I 

have only heard about. I immod1ntely sent an ordor to 

the Shimbu Group ·to carry out invest!gntions to the full­

est extent, but the Shiobu Group reported thnt after a 

thoro~gh investigation they were unable to d?ternine 

anything definite• 11 

COLONEL CLARKE: Just one more question•. 

Q (By Colonel Clarke) Having heard the testicony 

relating to these atrocities in this ~rial, have you 

anything further to say -with reference to that testimony? 

A (Through Mnjor Prntt) I have a word to say. 
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• I • 

·The riatters , which are referred to in the charges, 

I have known for the first time from the testimony of 

the witnesses 'before this cow:-t. And if such acts were 
.... 

co:t:1nitted by my subordinates, they are in complete dis-
' 

agreement with my own idens. 

And if such acts did occur, I feel thnt they 

occurred nt such n time and place. thct I could not h~ve 

known of it beforehand. 

I have never ordered such things, and I have never 

condoned such actions, nor have I ._ over recognized such 

actions; and if I had known of them in advance, I ~ould 

hnve taken every possible means to have caused thee to 

stop. And if I had found out about then afterwards, I~ 

w_quld hnve punished them to the fullest, extent of nilitary 

lo.w. 

COLONEL .CLARKE: You no.y cxllDine . 

GENERAL REYNOLDS: The Conmi~sion ,will recess for 

nppr~xino.tely twenty ninutcs. 

(Short recess.) 

,-

/ 
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GENERAL REYNOLDS: The Commission is in session. The 
\ 

Prose~ution may cross .examine. 

CROSS EXAMINATION 

Q (By Major Kerr) · When did you enter the ·military ser-

vice of Japan? 

A · (Through Interpreter Pratt) The 42nd year of- Mejii, . 

or 1909. 

Q What principal military assignments have you held 

since that time? 

A . - First I ·was attached to a regiment. 
., 

Q What regiment was that? 

Oh, I ·beg your pardon. Is he not through? 

(Interpreter Pratt · interrogated the witness.) 

A (Through .Interpreter Pratt) A training battalion. 

It was an _infan~ry school. Next I went ·to the War College. 

After that I was in Germany and Swit~erland. Then I was 

attached to the War Ministry and then an infantry regimental. 

co~nder, and then I returned .to the War Ministry and then 

commanding officer of an infantry brigade and then comman­

ding officer or a mixed brigade in China, and then ~iet 

of Staff of an army in North China; divisional commander 

in Manch,iria and then Inspector General of the air forces 

and during that time I traveled in Germany. I was then 

commanding officer or the Kwantung Deferise Army and then 

commanding officer of the 25th Field Army and then comman­

ding .officer of the First Area Army in Manchuria, and after 
I ' 

that commanding officer of the 14th Area Army. Generally 

speaking, that is what my assignments were. · • 

Q Have you served in Kore~? . 

6 



A At the time that I was infantry brigade commander I 

was in Korea. 

Q How long were you in Korea? 

,A In i936 and '37. The -period wa~ less than a year. 

Q Were you chie·f of the Military Affairs Branch of-the 

. Military Service ._Bureau of the War Ministry? 

A Yes. 

Q When? 

A 1931 and '32. 

Q Were you chief of the Military. Affairs Investigation 

Department of the War ·Ministry? 

A Yes. 

Q When? 

A 1937. · That was four months after I was chief of the 

Military Affairs Branch of the Military Service Bureau. 

Q What were your duties in that Investigation Department? 
' 

A There were t~o sections 
' 
to this Investigation Depart-

ment: one was the newspaper or press section which dealt 

with the newspapers, and the other was the investigation 

section which conducted military investigations. 

Q Investigations of what? 

A Military affairs. 

Q With which branch of that department were you? 

A I was with t he Investi ga ti on Department and under me 

there were these two sections. / 

Q In connection with that position did you investigate 

misconduct of troops? 

A No. 

Q What did you investigate? 
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A · 1 in~est1gated _the m111t,µ-y attaira or various nations. 

Q Did you serve in Peiping and Tientsin, China in 1937? 

A I JVas commanding officer and chief of start ot a mixed 

~rigade at Peiping. 

Q Was that a combat ~ssignment? 

A It was during the "China incident". 

Q Did your duties tllere include the suppression ot 

Chinese guerrillas or armed bandits? 

A It was to maintain order. 

Q I repeat the question: Did your duties there include... ., 
the suppression or Chinese guerrillas or armed band-its'?.,,,..,-
A From the standpoint of maintaining order we suppressed 

them. 

Q Were you also in°China or North China in 1938? 

A Yes. 

Q And were you Comman4i?l8 General of the Fourth Division 

in China iri 1939? 

A Yes. 

Q Were those combat - assignments? 

A · We were stationed ·at San Kiang Shung in northern Man-

churia • 

.Q Was it a combat operation? 

A No. W.e were merely stationed there since at that 

time things were quiet. We were carrying out training of 

personnel. 

Q While you were stationed in China is it not a tact 

that guerrilla or armed bandit ~ctivity was very great? 
. . 

A At that time our forces ware advancing and the 

guerrilla~_were withdrawing along with the Chinese forces, 
• 



and things ~re relatively quiet. 

Q Was that true also in 1937? 

A The same sort of condft1ons prevailed. 

Q' While you were in China did any of the troops under 
' your command there become i-nvolved in !iny incidents with 

civilian population? 

INTERPRETER PRATT: ~y I have that question? . 

(Question read) 

A (Through Interpreter Pratt) The incidents were ex-

tremely few. 

Q (By Major Kerr) Did you hear of any cases of mis-
., 

treatment of civilians in China by Japanese troops? . .,-
A I didn't hear anything 1about. that. The Ch"1.nese 

people were fUlly cooperative. 

Q Did you ever hear of the so-called "Rape of Nanking"? 

A At . that time I was in Peiping and I didn't hear about 

anything in that area. 

Q Did you ever hear of that incident? 

A No. 

Q When were you Inspector General of Aviation? 

A From August of 1940 until May of 1941. 

Q When did you go to Europe?, 

A. I was in Europe from the latter part . ·or December in 

140 until the early part of June of '41. 

Q What were y6u doing there? 

A I was making military inspections. 

Q or what? 

A I was making inspections of matters in Germany and 

Italy. - e-
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Q Have you studied military history? 

A ¥es. 
Q Have you · studied the technique or mili~ary government? 

A I don't clearly understand the 1,mport of ·the question. 

Q·. Has your training as a military ofticer included 

training in military, gov~rrunent? 

INTERPRETER PRATT: Will you read the question, 

please? 

GENERAL REYNOLDS: It' you ·will add to that "in occu-

pied· countries", I believe the question wili be clearer. 

MAJOR KERR: I will accept that amendment. Will 

you read the question as phrased adding the words "in 

occupied countries". 

(Question as amended was read as follows: 

"Q Has your training as a military ofticer included 

training in military government in occupied countries?") 

A (Through Interpreter Pratt) Yes. 

Q . (By Major Kerr) In June, . 1941 did you bec~me Comman­

ding General of the Kwantung Defense .Army in Manchuria? 

A Yes. 

. 
.; 

ll
'/ 
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. 
Q How ~ ong did you .serve ·in Manchuria? 

A Fron July until November of 1941. 

Q \ What was your assignment· o.fter November of 1941? ·. 

A At the end of Novettber of ''41 I was relieved of the 

coi:unand of the ~wartung Defense Army ~nd given command of 

the 25th Army. 

Q Did yom:. nen in Manchuria come into contact with 

guerrillns or erned bnndits there? I 

A Since tho tirie tha t I wns there th1s vms n rela-

tively quiet tine, we hnd no contact with thee. 

Q . You snid tha t in Chinn µnrt· of your operations 

consisted of suppressing ar ned bandits o~ guerrillas? 

A Yes. 

Q What r:10thods did you use? 

A When I wo.s in North Chinn th0 Chinese forces and 

the arricd bandits ,ere n sort of n Cocnunist group, ond 

they wi thdrmv to the southwes t nnd things b0cone r elo.­

tively quiet. 

Q Did you cap ture any of the arned bnndits? 

A Somo f ew of then entrenched themselves in the 

nountnin areas around Peking o.nd around Son Kiang Shung 

to the southwest. -
..,

Q They raided yqur lines of co:r.u:iunications and 

supply, did they not? 

A On the cqntrnry, they would stec..l the supplies of 

the ci_vilians who ·1ived -in thnt area. 

Q Did th0y ever raid your sup~ly positions? 

, A During the tirae tho.t I vms ' there there was no 

attacks against ny lines of conmuhicntions. 

J 



Q Whnt about your supply positions? 

A They came down f~on the mountains ~t times and blew 

up sections of the rail lines with dynrunite : 

Q · When did you go . 'to . Mnlaya?· 

A December or 1940. 

Q Were·, you in comt1a.rul there during the Japanese 

Mnl~yan crunpaign in '41- 142? 

A As commanding officer· of the ~5th Amy I was in 

charge until.the latter part of June of '41. 

Q Were you in charge of the Jcpnnese troops which 

onptured Singnpore in 1942? 

MAJOR PRATT: Will you read the -quest-ion? 

(Q~es tion rend.) 

THE WITNESS: Yes. 

Q . (By Mnjor Kerr) Then .you were in command in 

Mala.ya .until June of 1942, is thnt correct? 

A Yes. -
Q When did you l eave Malaya? 

A The 23rd or the 44th or June. 

.Q Did you come ·to the Philippines !ron there? 

A No. 

Q Is it not a fact that in 1942 you cane to the 

Philippines and secret+Y took over comriand from Genernl 

Homma? 

A · Absolutely not. 

Q When was the first time : that you ever came to the· 

Philippine Islands? 

A The 7th of October of last year. 

Q While you were in Mnnchuria following th~ Malayan 
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campa ign in 1 41- 1 42, did your troops encounter any / 

bnndit~ or ~~err~llas there? 
-A After the Mal ayan campaign when I was an ar my 

cornml;mder ther e was absolutely no contact; thing s wer e _ 

extr_encly quiet• 

Q You t esti fi ed that whe~ you cnrae to the Phi l i ppines . 

you D.s sumed coI!ltlnnd of the 14th Ar en .Army. Whnt wns t l'l 

. ar ea of your connand in the Philippines? 

A The entire Philippine· Islands. 

Q How nnny troops v,er e under your concand when you 

took over in October of 1944? 

A Ther e wer e npproxinct ely 120 ,000 i n t he north, and.,.,--
100,000 on Mindano.o .• 

GENERAL REYNOIDS: The Comnission will r eces s for 

approximat ely t en Qinutes. 

(Short r eces s . ) 

GENERAL ~EYNO LDS: The Cot1nission is in, s ession. 

You mny proceed . 

Q (By M~jor Kerr) Was- the code Ilc'..De of the 14th Areo. 

Ar ny the word "Shobu"? 

A It is ca lled the Shobu Group. 

Q The tot~l number of troops you connnnded in the 

Philippines when you took _oyer in October of 194~, wns 

220,000? 

A As I st~ted just now, in the northern part, in 
I 

Luzon there were 120,000, and in Mindanao 100,000, 

which would nnke r'. t o·t ~l of 220,000. 

Q After the nnval ground troops in Manila came under 
.<I 

your command, what was . the totcl nunbe~ of nen commanded 

• 
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by you? 

A By total number of people you !!lean in the entire · 
' 

Philippines? ~ 

Q Yea. 

A The total for Luzon was approximately 240,000; 

ns for the Visaynn secto.,r, since there hnd been heavy 

casualties in the battle, I ~o not know the exact nUDber. 
, , / • • ' C,. 

Q How many nien ·"Were ·ind~r your col!lmand when you sur-

rendered in SGptenbeT of· 1945? · 

A The troops direct].y under ny cocme.nd were approxi-

.,---nately 40,000. As for the rest of then , since they were 

lost, I don't know exactly how nany there were. 

Q · .You testifie~ thnt approximately 30,000 men in 

the Philippines were directly under Field Marshal 

Terauch1 in October of 1944? 

A ' No, these 30,000 I!len .were under the 'tlirect con-.. 
trol of the ·suprene Southern Cocnand e.nd the Imperial 

General Headquarters. 

Q What units were included among those 30,0001 

A I really don't know exactly what units they 

were, but there were three types. -First, those per­

sonnel who had no ships; they were awaiting trans­

portation, there were no ships. 

There were ·those personnel who were hospital 

cases f'roti New Guinea and other areas who w~re we:i ting 

to go back to their units, and then there were those 

whose ships had been sunk and were stran~ed here. 
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,,,,-
Q Were tho_se all of them? 

A . Of the 30.~000, that is all.-
Q And all of those 30,000 later came under your direct 

command? 

A Yes. 

Q Do you remember where -they were located· when they 

came ~der your command? 

Mf,JOR PRATr: Will you r ead th e question, please? 
·.. 

(Question read) 

A (Through Majo~ Pratt) Thes e scatter ed units or 

groups _were gathered together ·in an emergency organization. 

This defense command was given to Major..-6eneral Kobayashi, 

and they were gradu·ally withdrawn to the mountains for . 

training. 

Q (By Major Kerr) Were some of them in Manila? 

A The ones in Manila were from fifte en to s·ixteen 

hundred. 

Q Did they part i cipate in the battle for Manila? 

A Later .on, the y did participate. 

Q When you first came to the Philippines, where was 

your headquarters? 
-

A Fort McKinley. 

Q That is adjacent to· Manila? 

A It is approximately four kilometers from Manila. 

Q How long did your headquarters remain there?_ 

A From the time -I arrived until the 26th of Dec~mbel\ 

of last year. 

Q During that time did you go into Manila quite 

frequently? 
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A I d~n•t go very frequently, 

Q \ You did go into Manila occasionally? 

A I believe I went in a total. of s-even or eight times, 

when the Supreme Commander .was here or going to Malacanan 

·to visit the air ·forces. 

Q Did you see civilians being mistreated in Manila? 

A No. 

Q Did .you see civilians with their han~s tied behind 

them?· 

A No. 

Q Do you consider slapping a mistreat;ient? 

A Yes. 

Q Di_d you see civi liens tied to posts or trees in 

Manila? 

A No. 

Q Do you know that it was a r~quirement of the Japanese... 
military in Manila that civilians bow to Japanese sentries? 

' 

A That was a matter of choice with the Filipinos. 

Q Oh, then you believe ·1 t was a matter of choice with 

the Filipinos to bow to _a Japanese sentry; is that what you 

are saying? 

MAJOR PRPTT: Sir, I wish to correct that last 

answer to read, instead of "choice", "a matter of free will". 

MJ\JOR KEijR: You may change my subsequent question 

accordingly:. ·11 rree will" instead of "choice". _ , . , 

A (Through Major Pratt) Yes • . 
. 

(By Major ~err) Did you see Filipino civilians 

bowing to Japanese sentries? 

A Yes. 

• 
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Q _ · Do you knof what happened to a civ111an, man or 

woman, who failed to bow to a Japanese sentry? 

A - When th'e people went in and out of a place wher e a 
.,. .. . 

sentry was, I qave seen them bow slightly., 

Q Do you know what happened to ·civilians· who fail'ed to 

bow? 

A Sinc e they did 'it of their .own free will, nothing 

happened. 

Q You never heard of any case wh er e a civilian was 

beaten or punished, by r eason of f ailure to bow to a Japanes e 

sentry? 

A No. 
-Q Did you s ee ci vilians being arrested on the stree ts 

of Manila? 

A I have never s een anyone .arrested for tha t 

MAJOR PRt TT: Correct that, please. 

A (Continuing, through Major -Pratt) By whom? 

Q (By Major Kerr) By JapanesI e army forces. 

A No. 

Q By Japanes e naval personnel? 

A No, I haven't seen them, either. 

Q Or members of the Kempe! Tai? 

A No. 

Q Or anyone else? 

A No. 

Q Did you ever s ee civilians being searched in Manila? 

A No. 

Q What unit was responsible for the .maintenance of 

order in Manila while your headquarters wera at Fort McKinley? 

/ 
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MAJOR PRATT: Will you read the .questio~, please? 

(Ques~ion read) 
. . 

-.. A ~ ·(Through Major Pratt) The_·units of ~he Manila 

Defense Command. -

Q (By ~~jor Kerr) Who command~d. that unit? 

.- ·A Major General Kobayashi. 

· Q Was he subordinate to you? 

A Yes. 

Q Did members of ~ t Manila Dotense Command assist 

the Kempei Tai? 

A . No, they didn't particµlarly help the military police •., 
They had different duties. 

Q How long did Kobayashi command the Manila Defense 

Command? 

A I don't remember when he took over, but the end or 

his command -was in the first part or December. But they 

changed the name of it to· "Kobayashi Group" whon the 30,000 

troops -were incorporated into this group • 

. Q So that th-ese mon who came from the ships ·sunk in 

the
, • 

harbor, be.came part of the Kobnyashi Group? 
. 

A No. Before they were ~ttached to the Kobayashi 

Group they were under the direct command of the Imperial 

General H·eadquarters and the Supreme Southern Command. 

Q . After they came under your direct command, were they 

then a part of the Kobayashi. Group? 

Q Do ·you know about how many of those --men there were 

in the Kobayashi Group? 

A Approximately 30,000. 

" .. 
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Q "'ere thi se sailors who came from the ships sunk 

in Manl-la Hnrbo1·? 

11/.JOR PR!1TT: Will you read the question, please? 
-

(Question read) 

M,t\JOR PR/.TT: -I am not ·. clear. on that. 

(Question read) 

M/,JOR KERR: I wi ;l.1 withdraw that question and ·sub~ 

stitute this one: 

Q (By Major Kerr) Did that 30,000 include sailors 

who came ashore from ships that wer e s~nk in Manila Harbor? 

.A (Through r.1a jor Pratt) Thero were soldiers who came 
" 

from ships that wer e sunk in the sea nea r Manila, and wh~ 
were saved and came ashore. 

Q Did it include any of the crews of those sunken 

ships? 

A These crews were not s9ldiers, and th~y stayed 

separate. 

Q· Is there a branch of the service known as the 

Imperial ~~rines? 

A The landing force is a part of the navy. 

Q And does the navy have any separate unit known as 

"Marines"? 

A · I don't know about this matter in detail, but they 

do not have the same system as the American Marines have, 

of fighting on land. 
. -

Q Then the Japanese marines are simply sailors who 

happen to be fighting o~ land, is thae correct? 

A I am not too clear on naval organization, but I 

believe that they are troops which come ashore from warships 
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·in time of emergency, to fight. 

Q · While you were at Fort McKinley, did you inspect ~ 

the pr!soner of war camp there? 

A N6,. I did not. 

Q Why not? 

A Sin~e I was _extro~ely. busy with my operational 

command and future plans, I did not have the time to do this. 

Q The prisoner of war barracks were only a few steps 

from your headquarters, were they not? 

A If you went directly over to it, it was 1500 meters; 
f 

if you had t~ go around by the walk, it would be 2000 meters • .,,,..,---
Q Were tho prisoner of war barracks there-- marked in 

any way as prisoner or war quarters? 

A No, there was no spe~ial marking. 

·Q. Did you see any of the prisoners of war et Fort 

McKinley? 

A No. .) 
Q While your headquar.ters were at Fort Mcttriley, 

did -you make trips to· other parts of the Philippines? 

A • No. 

Q Did you send any of your staff members to other 

. parts of thQ Philippines? 

A I sent some staff officers down to Leyte e'nd other 
/ 

places on business. 
' Q Do you remember when they made thos~ trips? , 

A This was during the Leyt~ · operation from the 18th 

of October · until the beginning of November. However, later 

on air transporta~ion was completely cut off because of 

the air raids. --'/ 
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Q • Did you send . anyone to Palawan? 

A ,· Yofmean , st~ff office~'? 

(The 1itness answered further to the Interpreter.) 

·MAJOR PRf,TT: "I don't qu; te get what . you mean by 

, 'anyone ' • 11 

MAJOR KERR: Well,. interpret 'his last remarks. 

M/l JOR PRATT: That is the translat~on , what· ! said. 

M/.JOR KERR: I see. 

Q (By Maj or Kerr) Did you send any staff officer to 

Palawan'? 

A (Through Major Pratt) No , I did not. 

Q Did you send any staff officer anyp~ace other than 

Leyte? 

A No. 

Q When you arrived in the Philippines , you said, the 

civilians were hostile toward the Japanese? 

il . They maintained an ~nti-Japanes e .a ttitude. 

Q Did that hostility ipcrease ther eafter? 

A As the Americans approached, the people in those 

areas--they graduallybecam~ more hosti-le . 

Q In what ar eas? 

A The Jl.merican areas which the /,mericans came into. 

Q How do you account for ~hat increasing hostility? 
/': 

. li It was becaus-e they knew tha t tt:tey would ge t support 

from the American .Army. 

Q What did you do about that hostility? 

A · There was nothing I could do about t~is attitude. 

Q When did you learn of tha~ hostility? 

A I knew it from the time that I first arrived here, 
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because of tie activities of the armed -bandits, or gu~rrill~s. 

Q How did you hear of those activities? 

A I heard it from the officer in charge of collecting 

intelligence on .the activities of armed bandits. 

Q Who was that"? 

_A The officer in chArge of the Intelligence Section. 

Q His ~ame, ~lease? 

A -As I remember, it was Captain Munemoto, M-u-n-e-m-o-t-o. 

Q Row long was he in charge of your Intelligence? 

A From October of last year until the time of surrender. 

Q Then as the .American forces approached· a given ar ea 

of the Philippines, the civilian attitude in that- area..,,­

became more hostile toward the Japanese , is tha t correct? 

ft. Yes. 

GENER/IL REYNOLDS: The Commis·sion will recess until 

1:30 this · arternoon. 
' (Whereupon, at 1130 hours, a recess was taken until 

1330 hours, 29 November 1945.) 

'' 
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Af1ERHOQN SESSION 
(The trial wa~ resumed, . ~ursuant to recess, at 1330 

hours.) 

GENERAL REYNOLDS: The Commission is in session. 

You may ·proceed • . 

MAJOR KERR: Sir, all the members Qt the Commission 
\ 

and the Accused and Defense Counsel are present • .We .will 

proceed. 

TOMOWKI YAMASHITA 

the witness on the stand at the ti~e of recess, having been 

previously duly sworn, was examined and further testified 
., 

as f ollows through Interpreters Major Pratt, Sergeant Oishi,. .,,-
and Sergeant Yajima: 

CROSS EXAMINATION (Continued) 

MAJOR KERR: Will the reporter read back the last 

qu_estion and answer? 

(Question and answer .read) 

Q (By ·Major Kerr) What did you do about that . increased · 

hostility? 

A It increased gradually as the American forces approachetl 

However, in the areas occupied by the Japanese forces it was 

not an important matter. 

Q How did ' this increased hostility come to your atten-

tion? 

A Since the hostility increased as the American forces' 

front ·11nes moved along, it became apparent _that along with 

this groups of armed bandits wer~ ·beginning to gather to­

gether. 

Q How did you hear or the activities of the armed 
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bandits? 

A I heard that armed bandits were beginning to concen-
1 

trate in important areas. 

Q What · areas? -

A They ·gathered in the .imp.ortant points on the road 

from Lingayen to Manila and roads east of Manila and· fii 

the Batangas area and in th~ San Fernando area the Volckman's 

guerrillas we~e operating in various places. 

Q When did you hear of the guerrilla activity. in the 

San Fernando area? . 

A I heard that such things were happening from the 
., 

early part of November on. 

Q On to what date? 

A They continued right up to the end. 

Q In other words, you received reports of guerrilla 

activity_in the San Fernando area from Nov.ember through to 

the time of the surrender; is that correct? 

A ~en the American attack started against Baguio_the 

guerrillas were operating as an ·organized. group in the 

Bontoc area. 

Q When was the last date that you received a report 

or received information .concernm9 guerrilla activities 

in San Fernam o? 

A I don't remember the exact date, but it was after I 

went to Baguio and along in the middle of April I received 

a report -that there were armed bandits operating - in the 

Mountai'n area near San Fernando. 

Q From whom did you receive those reports? 

A -I received these reports from the intelligence reports 
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of .the Mei Group. 

Q What 
\ 
is the "Mei Group"? 

,A -The 58th .Mixed Brigade.~-
- Q What instructions did you issue -concerning that guer-

J rilla activity? 

A In the first part of November after my arrival I had -

a staff conference a.n:a ·· we discussed tactics and other matt.ers ,, 

am I stated that "These armed bandits should be •mopped 

Up I 
O 

II 

Q Did you tell t.hem how to "mop ( them) up"? 

A I did not mention any methods. I merely said_that 
., 

they- were to be suppressed. 

Q What did you mean by 11 suppressed 11 ?. 

A That we must attack these armed bandits by means of 

military activities or operations. 

Q Did· _you leave it to your subordinate commanders to 

·determine the methods which they w01.1ld use? 

A Since the activities of these guerrillas were varied 

the ·instructions were only that the .armed bandits should 

be subdued, and I said that "It (was) important to get the 

cooperation of the civil population". 

Q And you left it to your subordinate 

A (Witness interposing, interpreted tl\rough Major Pratt) 

"One principle (was) that the Philippine people are allies 

and we must endeavor to~gain their cooperation, and that 

if only the armed bandits could be cleared out the situation 

would be all right". 

This matter was one for the discretion of the division 

and brigade commarxiers and I did not give detailed orders 
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as to w~t was to be done. 

Q Where was this conference held? 
1
A At my headquarters in. Fort McKinley. 

Q Did you call or hold any subsequent conference on that 

subject? 

A Since the oper~t1·ons ~gains t the American forces were· 

the most important matter at hand, anything concerning the 
. . 

guerrillas was merely a minor matter along with other things. 

Q · When did you first hear or· these guerrillas operating 

along the Lingayen-Manila road? 

A - From the time that I arrived I heard or occasions when 

the guerrillas came down and hid and attacked trucks and 

small groups of personnel along this road. 

Q What was the latest date that you received a report 

of guerrilla activity on that road? 

A . I don _•t remember exactly but it seems to me that on 

or about the 11th of January these armed bandits cut commu-
' 

nications between Manila and Baguio. 

Q Was that the last time that you heard of any report 

or received any report ·of guerrilla activity in that area? 

A In .this area the report concerning communications 

being cut was the last one. 

Q When did you receive reports of guerrilla activity 

in the Batangas Province? 

A We heard from Novembe·r until the time that we with- ' 

drew. 

Q "Withdrew" where? 

A I wish to correct that iast answer to read: 11From 

November until the time of the surrender". 
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. 
MAJOR KERR: Will you interpret his · last comment? 

(No re~ponse) 
~. 

, Q (By ~jor Kerr) Was the source ,ot these. reports on. 

· guerrilla activities your intelligence org9:tlization? 

A · Is that in Batan.gas Province? 

Q Let us start ~1th Batangas Provine~, yes. 

MAJOR PRATT : Oh. "Is that in Mountain Province?,i' 

Q (By Major Kerr) Yes. 

A (Through Major Pratt) It was reported from ·various 

units stat toned around Baguio that ·the Baguio-Bontoc commu­

nication lines were attacked. 

Q What was the source of your guerrilla r eports from .,--

Batnngas Province? 

A It crune occasionally from the Shimbu Group. 

Q When you moved your head~uarters from Fort McKinley, 

did you go to Ipo? 

A Yes, I went to Ipo. 

Q Did your entire staff go with you? 

A The officer in charge of ·the line of comrnmicntion 

nnd the officer in charge of railroads stayed behind to do 
"' 

the final job of moving out supplies. 

Q How long did you r.emain nt Ipo1 

A From the 26th of December until the 2Iid ' of January. 

Q During thnt tioe did you personally go to .' o.ny .other port
,- . 

of the Philippines? 

A No. 

Q · When you left Ipo where did you -go? 

A On the 2nd of January I went into Fort McKinley, and 

on the early morning of Jnnuttry 3rd I went to Baguio. 
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. · Q You cJed your headquarters trom .Ipo to Baguio 

on 3 Jpnuary, is that right? 

A Yos. 

Q How long did your headqu~rters rel!lllin at Baguio? 
. . 

A _From the 3rd ot Janunry ._until the 16th ot April. 

Q Were nll ot the members of your stnrr with you at 

Baguio? 

INTERPRETER PRATT: Will you read tho question? 

(Question rend.) 

THE WITNESS: There were staff officers left in 

.Manila for the r~ilroad _and line of cocounicn~ions. There 

were sooo at Bt1t1bong in tho Lingnynn defense area and in..,­

the mountainous nron east of Manila, but the principal 

staff officers were with me, such as the col!Jilunication 

officer. 

· .This ·norning I testified that I sent only one stntf 

officer on a nission to Leyte, bu' I neant ·there crossing 

the occnn; in this case I did send stnt'f~otticers to tha 

"places I have mentioned. 

Q Wh_o.t places? 

A ~ sent stntf officers to vprious places and nt 

different tines, and I -do not rerieober eXll.c'tly allot 

them. 

Q • Did you personally lenvo tho Ci~y of Baguio while 

your headquarters were .there? 

A During tho t1oe that my headquar~ers were in Baguia, 

until April 16th I didn't go anywher~ els·e. 

Q Whon did you nove from Baguio? 

·-- -A -- I left Baguio on the 16th. in. the eyeni~ and went 
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to Ba.Dbang; I believe it was about 7 P. M. 
I • 

Q_ The .16th or what month? 

A It was the 16th of April, and I ·arrived 1n Bo.inbnng 

the morning or the 19th• . 

Q . How long were your hendquarters located nt Bm,iba~!l-

A From the 19th or April until about i;he 20th of May. 

Q Did your ~ta.ff go to Bamba.ng, too? 
. I 

A As · I said before, rxy staff hlld been sent to vnrious 
I 

places and there wer~ s00e of then -still 1n Baobang. . 

Q Where did you go from Ba.nbang? · 

. A I wont to Xinngan. trom Bambang • '. 
Q When did you nrrivo there? 

A As I remeobor · it, I left Baobang on the 20th of 
•June ond arrived nt Kiangnn on the 22nd. 

Q . Did rour headquarters remain there until the time 

of your surrender? 

A Fr~m Kiangan I went to the Third Rest House; it 

. was on the far side of the river. 

Q What river? 

A The Asin River. 

Q From the tioe tha.t you arr1yed in the· Philippines 

in .October, 1944, you stayed ot your headquarters except 

for seven trips from Fort McKinley to Manila and one 

trip from Ipo into/ Manila, is that correct? 

A Yes, I was nlways in my headquarters. 

Q During thnt time did you receive reports from your 

. subordinate cotllllanders from various 
' 
parts of the Philip-

pines concerning the_ conduct of their operations 

, A I received combat reports fl,'om ail o-v-er; operationn.l ~-

. "' 
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reports '.) 

Q Did you rec;eive repo~ts as to what your troops _were 

doing to cocbat gu,errillas? 

A I didn't receive too no.ny reports on mopping up ot 

guerrillas. Tpey ·were ·oerely reports concetning the 

u. s. torcca. 

Q Did_ you request thnt o.ny such reports on guerrillas · 

be rmde to you? 

A I didn't particularly request reports concerning 

guerrillas. 

Q Did you cake any ettort to find out the condition 
" 

of the civilic.n population in various parts of the..,.---

Philippines? 

MAJOR PRATT: Will you rend the question? 

(Question read.) 
t 

THE WITNESS: No, I didn't ooke -nny perticulnr 

investigatio~. 
' Q . (By Major Kerr) As ailito.ry cor:icnnder 1n this area, · 

in the Philipp1nes,-wns it not your duty to see to it · 

thnt the civilian population was protected? 

A · It was one of ay duties, but nfter operntional coa-

nands -- I wns absorbed conp-letoly by these operations. 

Q Was it not your duty to see to .it that 'those 

civilians were properly fed nnd taken care of? 

A It was the arny 1s job to cooperate with the Philip-
- .

pine · govermient in the feeding of the people Md in many 

other problel!ls. 

Q Was it not- also your duty to -protect those civil-

ians -- .,. ..• 
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A . And it is the reslonsibility of the Philippine govern-

ment. 

Q --: . W.a.s it not also your responsibility and your duty to 

-protect. those civilians aga~nat the ma.r~uding bands or 
: . , 

J your soldiers? 
. ' 

MAJOR PRATT: Will you read the question? 

(Question read.) 

THE WITNESS : I do riot get the full 1.t?lp.ort . or the ques--

tion~ Can you simplify the question? 

Q · (By Major Kerr) Was it your responsibili~y to pro-

tect civilians against the wrongf\ll acts of Japaneso tr9ops? 

A If the Jnpnnese forces did these things and if I lmew 

about it, it would be oy duty to stop it. 

GENERAL REYNOLDS: The Commission will recess for 

epproxinntely ten minutes. 

(Short recos s.) 

GENERlL nEYNOLDS: The ·Commission 1s in session. 

You may proceed. 

Ml\JOR KERR: Will the reporter read the last question 

and answer? 
. 

(Question and answer read) 

(The following questions were translated to the 

witness by Lieutenant hsano, and the answers of the witness 

were giyen in English by the Interpreter indi~ated.)..--

Q (By Major Kerr) When you came to the Philippines 
' in October 1944, were you familiar with the international 

conventions relating to treatmeht of prisoners oY war? 

A (Through Lieutenant Asano) Yes, I knew generally• 
. . 

.. Q Were you_ familiar with the provisions of the inter-

.. 
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-~ation}i conventions relating to .the ·rules of land warfare? 

ti (Through .Major Pratt.) Yes. 

Q Were you familiar with _the provisfons of intern~tional 

conventions relating t~ treatment ot civilian inhabitants 

of occupied terr! tory?_ . · 
. . 

M/1JOR PRATT: May we have the question in English? 

(Qu;stion. read) · 

A (ThrQugh Lieutenant J.Lsan.o) Yea, I do. 

Q. (By Major Kerr) Did you have . under your command 

in the Phil!ppines units known as "fishing battalions"? 

A No, there is a unit by the name which might refer to 
<I 

"fishing", ·but it wasn't a fishing unit. 

Q What was the nature of that unit? 

A (Through Major Pratt) They were units to attack 

United States warship·s • 

. · Q Were they under your command? · 

A They .were for army -- there were some army ships' 

and there were some navy ships, also. 

Q How many army snips ·did you have under your commancl? 
I 

J. About 160. 

Q Where were they located? 

A They were along the coast at the points where the 

American forces were expected to land. 

Q Do you recall what coastal points those were? 
,.-

. A On the 13atangas Peninsula at Tayabas Bay, and the 

western section or Manila Bay, _and at Lingayan just opposite 

the point. 

Q What became of those units after the .American 

1:_andings in the Philippines? 

. . 
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· A I didrt' ~ get a detailed repo.,.t, but I do believe 
\

that they wer~ all destr.oyed • 
.... 

Q · .You ' t"'estified that you received orders from Tokyo 

~o transfer 50,000 troops to- Leyte? 

A· Yes • . 

Q When did "you receive that order? 

A The 21st or 22nd of October. 

Q When was the transfer to Leyte made? 

A 28th of October. 

Q How wa1 it made? · 

A They were transported by the steamships attached to ., 

the Thtrd Maritime . Transport Command. 

Q You did not command the Maritime Transport Command 

at· that time? 

A (Through Lie~tenant Asano). No, they were not under 

my command. 

Q Then all you had ~o do· was deliver the 50,000 troops 

to the Maritime Command? 

A (Through Major Pratt) Since the Third Maritime 

.Transport Command had the ships, I had a talk with them and 

had the troops put aboard. 

·Q While the troops were enroute by steamship to Leyte, 

did they remain under your command? 

A (Through Lieutenant Asano) / Yes. 

Q You spok€ of a shortage of food in the Philippines 

when you came here in October 1944. What did you do about 

that shortage? 

A (Through Major Pratt) Since the Philippines ha~~ 

always had an insufficiency of rice, I sent a request to 
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} 
_the SupreJ11e Commander of the Southern Group to have rice 

1mported_t~om the 
I 

r,1ce-produc1ng areal. 

·Q 
-,; 

· J)id you make arrangements to obtain ·rice ·and. other 

· ·· fo<?dstufts from Philippine iourcea? 
' A ·. In the areas in· the Philippines where. there was a 

surplus, we acquired some. · ,: 

Q Do you recall the approximate quantities you acqui!ed? 

A We planned _this matter out, but it did. not car~y out. 

Q You testified that it was --

CAPTi\IN SANDBERG: May we have that answer read, 

please? 

(Answer read) 

Q (By Major Kerr) I am referring now to obtaining 

foodstuffs in the Philippines. 

A (Through Major Pratt). I put in a reque.st to the 

Supreme Southern Commander tor rice from the rice-producing 

countries like Thailand and French-Indio-China. 

Q D14 you obtain ariy large qua~tity of foodstutts tor 

the army from Philippine sources? 

A (Through Li_eutenant Asano) ko, not in the Philippines. 

(Through Major Pratt) Excep~ that I did get some 

from the Cagayan Plain. 

Q Is . it not a fact that your deputy chief of staff, 

Genera1 ·utsonomya, was one of/ the heads of an organization 

which obtained large . quantities of rice from Philippine 

sources? 

A He attempted procur~ment, but as I said ' before, the 

Philippine Islands has always been ~eticient in rice. 

Q Were any shipments of rice ma:de from -the Pn1~1pp1nes 

. . . 
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to Japa_n, after October 19441 

A (Through Lieu~enant Asano) No • 
. ' 

Q "' Were all prisoner of war camps in the Philippines 

under your comma 

. A (Through jor Pratt) Yes, .they were ~der my control. 

Q .Were the civilian internment camps· under your control? 

A ·(Through Lieutenant Asano) Yes. 

Q You test fied that it was a policy from Tokyo _that . 

in the land fighting, naval troops on l apd would · 

come command? 

A They would come under my command only i n the instance _ 

of land warfare . 

Q Was tha t in ~.ccordance with a policy in effect in 

all theaters? 

A (Through Li eutenant Asano) Yes, it was the same all 

over. 

Q Do you know when that policy was · made -effective by 

Tokyo? 

A It was an order of sometime ago,· anq I don't even · 

remember the exact da~e, but I believe ft has been a stand-
...... 

ing order for around a year. 

Q A year before what date? 

A From,, the present. 

Q Did_that rule apply also to air force ground troops? 

A (Through Major Pratt) No, that did not apply to the 

air forces. It only applied to army and navy troops 

stationed in the same area, 'and is limited to land, warfare • 
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Q ·It did no,t apply to air force personnel on the ground 

when combat developed? 

A . ' ('Through Interpreter Asano) The air force 
~ 

ground 
. 

troops were under the co~nd ot Southern Army until . 
,.- .~-

JB11\lfll'Y 1st and since then they came under ·my command. 

Q :Did th1~ rule tor single command of Arny and Navy · 
', 

groups· in land combat apply all (?Ver· ·the Philippines? 

A (Through Jlejor Pratt) In the case ot the develop-

ment of fighting on \and it was limited to this alone. 

Q But it dtd apply all over the Philippines in .that 

circumstance? ., 

A (Through Interpreter Asano) ·Yes. 

Q Did you have an of' ficer on ·_your start performing the 

functions ot a ·staff judge advocate? 

I -can shorten that sentence • 

.Dii you have ·a s_taff . judge advocate? 

A , There was no judge ad~ocate in the statt. However, 

there was a judge advocate officer within the judge advocate 

department. 

Q Of' what organization was that department a part? 

I will change the question for the assistance ot the 

interpreters. 

That judge .a-dvocate-department belonged to what unlt? 

A It was , .. part of the ·l4th Area Army Headquarte~s. 

Q Was Colonel Nishiharu head of -that department? 

A Yes. 

Q· Were all cairts-martial death sentences in the 14th 

Army approved · by you? 
' ' 
IN'l'ERPRETER .ASANO: Will you read . th~ que~tion ;·. please? 

.. . 



. . 
( Quest im read) 

I 

A (Throug~ In!e~preter Asano) It req,µres my decision. 
. . 

~ (By Major Kerr) Were any prisoners ot war in the 

.. Philippines 1entenc.ed to death by courts-martial? 
• 

A (Through Major Pratt) .During the time I w·s here 

t11ere was none • 

Q. Were there any civilian internees s.entenced to d~ath 

by courts-martial during your period here? 

A I don't be~1eve there were any. 

Q Were there any courts-martial trials of prisoners ot 

war in the Philippines _during your period here? 
., 

A ! ·don't believe ther.e were any. 

Q Are you sure there were none? 

A Yes. 

Q Were there any courts-martial proc~edings against 

civilian internees. in the. Philippines during your peri.od 

here? 

INTERPRETER· ASANO: May we have the previous question? 

(The question referred to was read by the reporter as 

follows: 
\ 

"Q Were ·there any courts-martial trials of prisoners 

of war in the Philippines during your - period here?"' 

A (Throu.gh Major Pratt) There were none ever t~ied by 

military court--mar.tial. However, in the cas~ of civilian 

· internees it would be a military tribunal; 

Q (By Major Kerr) What kind of a military tribunal? 

A It woµld be a. military tribunal resembling. a military 

court-martial. 

Q Would a de~tfi sentence by such, a military ·tribunal 
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• • 

require your approval? 

A (ThrQugh Interpr·eter Asano) Yes -, the same a~ the 

mii~tary court. · 

Q ·. ·Duri-ng your period · in the Philippines were ai:iY. civi-
, . "". . ' 

lian internees -tried by any such military tribunal? 

ft. None as far as I can remember • . 
~ 

Q Are you sure there were none? 

A Yes, none. 

Q When you moved your headquarters from Fort McKinley 

in December 1944 were a large number or guer;rillas or per­

sons charged as guerrillas left in Fort Santiago? 

A (Through Major Pratt) That has never been fully re-

ported to me. 

MAJOR KERR: Will you repeat the answer,- please? 

( Answer· read) 

Q (By Major Kerr) Has it been reported to you at all? 

A · (Through Interpreter Asano) I did not receive any 

reports regarding the suspects. However, I received re-

ports on the ones that were $enteneed. 

Q I am not talking about persons interned. I am 

talking about persons under arrest as accused or suspected 

guerrillas. 

A. I haven't received any report regarding the matter. 

Q Were you told before you left Fo.rt M~Kinley in Decem-

ber that such persons were held in Manila? 

A -. No. 

Q Did not Colonel Nishiharu tell you before you left 
' Fort McKinley that a large number of persons suspected as 

guerrillas were in custody and there was not time to t17 

--I 



m:f:11tary police? 

.. 

.. 

them? 

A I do not remember such · a report. ·. · 

... · Q Yoµ are sure ot that? 

·A (!brough Major Pratt) I have- said that J do not re-

~mber exactly. 

: · Q _Didn't he tell y~ that th97 would have to be disposed 
~ 

of summarily? 

I will w1 thdraw the question md rephrase it. 

Didn't he tell you that those people would have · to be 

disposed or wi~hout proper trial? 

A · He absolutely did not say that. 

Q Did he make ahy kind of a report to you abc,it people 
' . 

held as suspected guerril1as without tr~l prior to your 

departure from McKinley? 

A I heard nothing like that.• 

Q Did you ever inspect or visit Fort Santiago?' . . 
A (Through Inter_preter Asano) No. 

Q Did you ever inspect or visit any or the Kempei Tai 

-headquarters? 

A No. 

Q Did you _ever require a report as to the number or 
persons held in custody in .Fort Santiago? 

A No. 

Q Did you ever requir~ any report or .explanation as to 

the met~ods used ,by the ·military police? 

A I never did receive any report and I did not request 

for any report. . 

Q Did you require or .~equest any .report as to the number 
• J . 

o!_ J)f)l'8~ -J~eld in custody by the M.P. 's or- -~ ~ 

35'92 · 



A . No. 

Q Do you. know how ·many military police were under your · 

command in the Philippines?
. -

·A (Through Major Pratt) I believe there were approxi-

ma·tely i200 military police. 

Q- Who was in command of those military police subor-

dinate to you? 

A (Through Interpreter Asano) The commanding officer 

of the -Kempei Tai or the Japanese military police unit was 

Colonel Nagahama. 

Q How long did he remain in command? 

A (Through Major Pratt) The start of. his duty was 
"I 

before my arrival, so I'm not too sure about that; but he 

stayed in office until the 2nd of Febr\,lary of this year. • 

Q Who succeeded him? 

A (Through Interpreter A.sa~o) Major General Masuoka. 

Q How lor:ig did he . remain in command? 

A From 1st of February to 3rd of September. 

Q Where was the headquarters of the commanding officer 

of the military poli~e located? 

A (Through Major Pratt) I believe it was ~1n Intramuros • 

.. 

... 
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Was 1t at."!Port Santiago? 

·A (Through Interpr,ter .~aano) I beli.ve it .is, but I 

am not .veJ!Y sure• 

.-_'. Q Where were the varioua 'atlitary police units locat84~ 
~ . . ., 

A (~oUlb: llajor Prntt) I do not know the data~. 

.· However, there werp some on Mindanao with each aray hoad-
~ 

·querters and division headquarters at. Baguio, Bontoc and 

in 11an1la. 

Q Were some located 1n·satanga1 Province?
• 

A (Through Interpr~ter .Aaano) Yes. 
.,Q What,w~~e tho duties of tho Kecpe1 Tai? 

A (Through Major Pratt) The duties. were at ot 

milital"Y p~lice md ~ce ot oraer. 

Q Did they also include the iDVestigation o! p~rsons 

that were suspected as guerrillas? . . 
I - · 

A· Fron· the stnndpoint ot nainto.1n1ng order they hod 

this duty. 

Q · Wo:s one of their duties the o.pprebension ot persona 

suspected ot being anti-Japanese? 

A · It would_ depend upon the extent to which the1 were 

anti-Japanese, and this wo,,µd include the guerrillas. 

-----GENERAL-REYNOLDS: e- COJIII:liss1on will recess for 

·approxi!:lntely ten oinutes. 

(Short recess.) 

GENEBAL REYNOLDS: The Comnisslon is in session. 

You may proceed. 

MAJOR KERR: Will. you please read the last questibn"l 

MAJOR PRATT: I would like to cake a correction. · - , 



MAJOR PRAT+: If the Commission please, I should 
I 

like to. aoend this translation -- the witness wns quoted 

a~ saying, "I said thnt I do not remember exactly." I 

wish to ru:iend that to; "I aI?1 certain~~ I do not 

·. rerne?:ikr." 

GENERAL REYNOLDS: As. I recdl., that ·pertained to 

the Filipinos in the Snntio.go Prison at Fort Santiago, is 

that correct? 

MAJOR PRATT: I believe thnt ·is correct. 

CAPTAIN SANDBERG: Yes, that is right. 

MAJOR KERR: Now, will you· re'ad the last question 

back? ~ 

(Last question and answer read.) 

Q (By Major Kerr) Whn~ if they were not guerrillas 

but nerely pro-Ar.lorican? 

A (Through1i4ajor Pratt) That is sonething that is in 

their m.nd only and we ·can•t possibly lmow it. 

Q· Di~ the Konpoi Tni investigate only people su~pected 

es guerrillas? 
- A Only tho$e ·.people. who hnve stolen or destroyed 

nilitary supplies. 

MAJOR KERR: Will you plea~e read thnt question 

ago.in? 

· (Record roo.d.) _,,. 

A (Through l{ajor Pratt) Also those people who stole 

or destr.·oyed the nilitary supplies. 

Q (By Mnjor Kerr) Did you have~ counter-espionage 

organization? ~ 

.A (Through IntQrpreter Asano) ·_Yes. 

• I 

... ... 
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. Q Was that under you? 

~OR PRATT:. . If the C.ot1n1ss1on please, on the pre-
f "'. 

· vious question we are not definite as to the terminology 
. 

of "counter-1ntell1gonce," · and we would like to re_phrase 

the question in Japanese. 

GENERAL REYNOLDS: Ve"ry well. 

MAJOR KERR: The lVords_you ·are referring to a.re 

"counter-espionage" and not "counter-intelligence." 

CAPTAIN REEL: Mey tho previous question nnd answer 

be stricken? 

GENERAL REYNOIDS: Tho previous question and answer 

will be stricken tron the record. 

MAJOR KERR: Thnt is the lnst question and nnswer, 

is that correct, sir? 
~ 

GENERAL REYNOLDS: Yes. 

MAJOR KERR: · I will rephrase the question. 

Q (By Major Kerr) .Did you have any 
' 
police organiza-

tion o~er than the nilitary police? 
' 

A (~ough _~nterpreter Asano) No~ 

Q. What orgnn~zation _investignted and apprehended 

foreign spies? 

A The Keopei Tai. 

Q D~d the publication of secret newspapers cone 

under the classificetion of/ guerrilla activities? 

A My ·interpretnt~on of guerrillns is an arced bandit, 

and this other natter which you nention does not cone 

under the c~tegory or gu~rril\J.a. 

Q Would the Kempe! Tai h~ve any jurisdiction over 
. ' 

a person accused of publishirlg ~ s~cret unauthorized 

.... 
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newspaper? ~- . 

A tT~o\lgh Major Pratt) The cilitary police invosti-

gnted such matters and then they are brought. before 
.- - . 

· . milttary court martials or a m111tt\-ry tribunt\l ~ 

Q Are people who assist guerrillas by giving them 
,; 

food or · shelter treated as guenillas · l:>y the· Jnp anese 

·Arny? 

A (Through :interpre.ter Asano) We re~ognize only 

those nrocd bnndi ts ns guerrillas, ·and I hnve orders to 

thnt effect. . ., 

Q Then a person who was found to have given food or 

shelter ton guerrilla was not considered o. guerrilla, 

is thnt correct? 

·A No, they nre not. 

Q What if' they gnve rioney to guerrillas , were they 

then considered guerrillns? 

· A (Through -Major Pratt) In my opinion they would not 

be recog~ized ns such. 

Q Did you i_ssue nny instructions ns to how the people 

who were round to hnve given such assistance to guerrillas. 

were to be treated? 

MAJOR PRATT: . Will you read the question? 

(Questio·n read.) 

A (Through lnte~preter Asano) No, I haven•t. 

Q To what punishcent would such people be subjec~? . 
A (Through Moj or Pratt) 

' 

It is ny belief that that · • 

would be determined in accordance with what the investi­

gation would find. 

Q What, in your opinion, , would be required to justif~ 

I , . 



~~dea~ sentenoe? 

·. A It would be an extr9:0~ly serious crme. 
• I 

Q •Would p-rov1dinl guerrilla• with money be crime ·a 

< meriting death? 
,~ :· ·:--- '. . .... ' 

·A ·. 1 do no.t believe it would ·be a crime. 

Q · Would ·providing tood or shelter to guerr1llu be 
~ 

· such a crii:ie?. . 

A I do not consi4or thnt a v.ery serious crime~ 

. Q Would being the wife ot a guerriUa be such a crine7 

A That is .not a seriows cr1De. 

Q Would being a child ot a guerrilla ·be such a cr1De7 ., 
• 

A Absolutely. not. 

Q Or being a brother or other relative of n guerrilla~ 

A Being a relative of a ·guerrilla is not a serioua 

crioe. 

Q Or- living in the atU10 town or place as guerrillas 

live? 

A It is not so·. 

Q Were the Kenpei Tai U!Jder Your coQ!lSDd a$s1sted 1n 

their work by other units? 

A · 'Yhen the necessity nrose . the M. P. units asked for 

the use or other units. .- . 

Q Did they obtain the us_e or other uni.ts? 

. A I believe .. thore are occ·a~iona w~en this happened. · 

Q Was thnt true in 14ml1ln?' . 
A Yes, I believe that in lllmiia also there were unit& . 

asked for cooperation w1th :the ' 

. 
1 • • 

'wi~ or assist the Dili• :.: .. ' 
- - --- - i-:w- ..... 

·. which were asked for or 
I f 

I 

military police. 

Did those units· ~operate 
' \ 



(. 

. tary police? 

A If.., th~ J.1,nit coonnnders of o. unit to . which . the 

request is · g1ven is able t~ nssist, they will~ 

Q _ Do · you lmow -whether or not other nrny unit·s actunlly 

did assist the Kenpei Tai in Manila? 

A I have never received rep0rts to tlult etrc~t, but 

I believe thnt they did ~ive help. 

Q Did you know that your nilitary police were using 

torture nethods? 

A (Through Interpreter Asnno) I do. not know tho.t. ., 

Q Did you ever inquire to find out whether they were , 

using such nethods? 

A No. 

Q In Jepo.n torture nethods are not uncotJOon, are they? 

A In Jo.pan torture ·methods nre prohibited. 

Q Is thnt prhibition enforced? · 

A (Through Major Prat·t) I believe it is enforced. 

Q Is it custoonry in the Jepanese Arny fC!r ·one nnn 

to slap or curr another .below his r~.nk? 

A (Through Interpreter Aso.no) It is prohibited. • 

Q Is that prohibition enforced? 

A Through Major Pratt) It is carried out. 

Q Hnve you ever seen one Jcpanese soldier strike 

another? 

A (Througb Interpreter Asano) No, I haven't seen it. 

Q Have you over seen v.n officer strike -- n JEp nnese· 

officer strike a Jepnnese enlisted nan? . 
A (Throi,igh Moj or Pratt) Such a thing has never te1.kf,3n 

... 
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place in ny presence. 

Q Have .you ever heard ot it being done? 
'· 

A I have heard- of that in certain instnnces of such 

things; it has happened, but they were .punished. 

Q ·1s boating one foro of punishoent in the J apanese 

··ArtilY? 

A No. 

Q Is slapping one fora of punishJ:lent? 

A (Through Interpreter Asono) No, it is not. 

MAJOR PRATT: "As n oethod of punishoent ·it is not 

used." 

Q (By Ma jor Kerr) You testified concerning the 

detection by the nilitary police of a plot to blow up 

part of your headqunrters. · 

A (Through Int~~preter Asano) Yes, it is true. 

Q Do you know how tho oilitnry polic~ obta ined their 

j,nfornnti~n? 

A (Through Mnjor Pratt) I believe that they use4 

spies and by observing froo a distnnce. 

Q Are you ~ure they did not use torture oethods? • 
A I have never seen or heard any repor~ to that effect. 

Q When the oilitary police found a cnche of aros in 

o. snall town near Pasig, Rizo.l Province, did they proceed 

to burn the town? 

A No, they dfd not no.ke such a plan. 

Q Did they kill any of the wooen and children? 

A (Through Interpreter Asano) No, they did not kill 

anyone. 

Q Do yoµ know that ot y~ own.lmowledge? 

11 .._. ... 



Yes, . becauso it was n village right below the . 
' 

headquarter~. 

Q 

·have? 

What type or intelligence prgaiuzation did .you 

i! 

• A ·. (Through Major Pr~tt) It wns a !Unc.tiqn ot the 

•G-2 section• 

Q Did you have representat1ves ·1n various parts or 
the Philippines tor· intelligence purposes? 

A ,(Tbroug1'1 Interpreter Aa~) Yes. 

Q . Di6. you hnve ruch intolligence personnel in Leyte? 

A Yes. ., 

Q Did you have such intelligence personnel in ,._ 

Batangas Province? 

A . Yes. 

Q In Laguna Province? 

A I believe there wns one, but I em not very sure 

of their distr11,,~~ion. 

Q In c.entral Luzon? 

A 1 Yes, there was. 

- . ' 

. --.. 

. ... 
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· Q· In Northern Ltzon? 

A Yes. 1 

~ Q . In other words, generally, you had intelligence 

personnel all over tho Philippines, .is that correct? 
. 

A (Through Major Pratt) I had .it stationed in important 

·points all over the Philippines. 

Q Including Manila? 

A (Through Lieutenant Asano) I bel1-eve not in Mani l a . 

Q Did you ·r eceive informatonal r eports from thnt 

personnel? 

r; · (Through Major Pratt) · These r eports wer e brpught to 

the G-2, and collected there to the G-2 Section. 

Q Did you have such agents in Manila after. the Alft'ericans 

took the city? 

A (Through Major Pratt) When the United States Army 

came into Manila, I don't believe there were. 

Q Did you have any spies in various parts of the 

Philippines? 

A I believe there were some used by the G-2 Section. 

Q Did you receive reports and information from the 

Makapili? 

A No, I did not receive any such reports directly. 

Q Did you receive them indirectly? 

A I believe there was -- I believe ·there were some 

spies among the ·Makapili. 

Q Did you receive information from them? 

A However, they were not ~11 spies. 

· (The preceding question was read as follows:. "Did 

you receive information from them?") · 



} · 
~Th!'ough Lieutenant .Asano) flho are· you referring to? 

' 
(BY Major Kerr) The Makapili. 

I neve7 receiv.ed ~n,thing directlt, but i: believe 

· th~re W81"e spies 1tatio~ed With the IIA.kaP'-:11, and also the 

regular Intelligence Sec.tion• . ., . 
r ,.Q Did. the Makapili make:_reports directly to the 

' 
·, Intelligence personnel? . 

A I am not too certain on the detail& 1ri this ma~ter, 
' . 

but l believe they reported thl'OUJh ' the Intelligence 

personnel stationed in the various areas.· 

· Q · - D14 you receive information from other organizat'ions? 
.,. 

A (Through Lieutenant Asano) What do you refer to 

as ''other organizations"? 

Q Any other ·organizations, such as the Ganeps? · 

A (Through· ~ajo_r Pratt) Such organizations were not a 

part of the Intelligence ·setup. 

Q Did they giv_e information to the Intelligence 

personnel? 

A I am not certain on such deta~led .matters. 

Q Do you know how late in 194, your headquarter, 
• I 

continued to receive in\elligence reports from these various -~- -- -
. agencies?

' 
A I do nqt know the details of that matter in reference 
. 
to the time. • 

Q Did you receive information~concerning guerrillas 
J 

through these_sources? 

A I have heard reports conce~ning the guerrillas tr~ 
. . . I ' 

the officer in charge, but l do not ~ow the sourc~s or the 
,.._ ....._._ . - --....,:,;. ..,_ 



Q Did you also receive from those sources information 
\ . 

concerning unrest or _hostility among the civilians? 

~ I do hot· know ·about such deta iled ma tters • 

. ·Q D;1.d you ever ·make any inquiry as ·to the attitude of 

the civilian -popula tion towards the Japanes e forc~s?· 
. . 

!. · I am famili ar with the r eports on ., the r esults of· 

their investigations. 

Q What wer e the reports tha t you r ef er to? 

A (Through Lieutenant Asano) The r ep~rt I am r ef err i ng 

to 1s a gra phic report or wri tt·en r eport, or ora l r eport. 

Q V'hich is it? G_r aphic, written or ora l? 

M/1JOR PRf,TT: I believe you misunderstood the Answer: 

"Either •••.• or." 

MAJOR KERR: I s ee . 

Q (By Major Kerr) Do you r eca ll when tha t r eport was. 

rece ived? 

A On thes e small ma tters·, since I wasn't i n charge or 

them, I don't know. 

Q The a ttitude of the civilian popula tion of the. 

Philippines towards the J apane.s e armed forces her e was a 

small matter, was it? 

/1 · (Through Lieutenant Asano) It was an important 

matter or problem. 

Q And the measures taken by the Japa nes e a rmed forces 

against the civilians in the Philippines wa s an important 

matter, too, was it n·ot? 
.. 

l! 1(Through Major Pratt) I felt that we should take 

I!leasures to win _the confidence of 'the Philippine people, 

since their cooperation was necessary and since we were allied .. 
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· · arrival. 

And I gave such inatructiona et the time ot my
I ~ 

. 
Q .Did you give any_ inatructions subsequent to thett time? 

A., vrhenever _the occas·iQn pres_ented i tselt, I trettuently 
. -

' gaie such instructions. · : . . 
Q ~ . . Did you make any ett~l't~to nm out. whether or ·not 

those inatructions were ' compl1ed With? 

A I gave detinit_e instructions to the army division· 

..and other unit coimnandera, and I ·ordered that they were to 

carry out m~ instructions, and I entrusted them to do so. 

MAJOR, KERR·: Will the repo~ter read the question again? 

I would li~e to ·have an answer. 

A (T~ough Major P_ratt, continuing) because this 

was a matter to which I could not per~onally look into. 

(The questi_qn referred to wa~ read by the· reporter 

as follows: "Did you make anJ ~ttort to find out whether 

or not those .1~struct1ons were complied with? 11 ) 

A (Through Major ·Pratt) This was a matter which should 

be determined by the officers of the start,-whenever they 

were sent out to the · various localities. 

(By Major Kerr) Did the staff officers'make any 

reports to you on the subject? 

A Staff officers reported such things as they observed. 
,.,.. 

Q You stated th.at you dir_e_cted that the rations to be 
' fed the civilian internees and the pr~sonors of war should 

be exactly the ~ame as those· fed the Jap~nese soldiers? 

A I ordered that the rood-stuffs gi'Ven_ to the internee, 
. . 

should be of the same quality -- and to the prisoner_s · or 

should be or the same quality and quanti~y as 



or the Japanese army • 

. Q Did you ta~e into consideration the fact that the 

., , Japanese ..soldiers · could go outside and get food to supplement. .. .~ 

their army -issue? 

A In some areas, this was true, but ·in others they ·· 
I 

could ~o~ supplement their rations. For instance, up in the 

mountain areas or in the front line trenches t .here was no 

supplementary material. 

Q Did you expect th~ civilian internees and prisoners 

of WA?' to live on the same rations that your men would obtain 

in the heat or combat? 

MAJOR KERR: ~111 you read the question, please? 

(Question read) 
, 

A (Through Major P1'att) Yes, I believe so. 

Q (By Major Kerr) Do you realize that under the rules 

of land warfare set forth -in the international conventions, . 
. ' 

it is required of a captive nation .to issue food rations 

to prisoners of war equal in quantity and quality to that 

of troops . at base camps? 

GENER.AL REYNOU)S: Before we get an answer to that 

·question, let us go back over the last two questions. There 

is quite a possibility the Accused did not understand . the 

question as it was asked. 
. . ' 

(The _question referred to was read by the reporter 

as follows: "Did you · expect tho .civilian internees and 

prisoners of war to live on the same rations that your men 

would obtain in the heat of combat?") 

GENERAL REYNOLDS: The Commission feels it is not a 

clearly stated question; it may be difficult or impossible 
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to tramilate so that ft has the same meaning to the w1 tness 

es it does to us. See if you cannot state it in ditterent · 

terms. 

-Q (By Major Kerr) Did you intend that the ration to 

·· be issued the prisoners of war. would be no greater than· the
' . . 

rati?n issued you'r men, your soldiers, in fOmbat; as dis~ 

t1nguished from the ration is1ued your soldiers ~ta ba1e 

camp? 

LIEUTENANT ASANO: Will you repeat the question, 

please? 

(Question read) · 

MJ\JOR KERR: I think I ·can shorten it up, if the 

Commission please. 

Q (By Major Kerr) hat standa·rd did you use for 

determining the r ation of prisoners of war? 

A (Through Major Pratt) I am not certain as to the 

details, but I believe that the standar~was to be exact~y 

the same ·as that given to the Japanese forces. 

Q Are those the Japanese forces when in combat, or 

the Japanese forces at a base camp? 

A When sufficient food was available, it was to be on 

a parity with base . troops, but from November on there was 

not . sufficient food for this ·type of stendard, so we merely 

tried .to make it un~form. 

Q Isn't it a fact that the Japanese soldier was expected 

largely to live off the land? 
, . 

A · }Jsually, if we had th·e supplies available they were 

: ·distributed to· the troops, but in some areas such aa. a. 
"' 

mountain province, they were -scarce and we lived on wild 

.. . 
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• 
grasses and po.tatoes and such things as could obtain 

there. 

Q· Did you receive. eny 1nfor~t1on concerning the execution 

~r A~e!~can prisoners or war --

GENER.flV REYNOipS: The Commission will -rec~ss ui,til 

8:30 ~omorrow morn1nt. 

· (Whereupon,· at 1630 hours, 29 November 194:5, the 

trial was adjourned until 0830 hours, 30 ·November 1945.) 

..... -

? 

£ 
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